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Aan de leden van Provinciale Staten 
 
Toelichting vragensteller 
De konijnenziekte VHD (Viral Hemorrhagic Disease), ook wel RHD variant 2 (Rabbit 
Hemorrhagic Disease) genoemd, heeft de afgelopen weken vele wilde (en tamme) 
konijnen het leven gekost.  
De provincie heeft volgens onze informatie in totaal tien nog geldige ontheffingen 
verleend voor het doden van konijnen. 
 
Toelichting GS 
Regelmatig duiken virusziekten zoals RHD2 op in de konijnenpopulatie. Vergelijkbare 
voorgaande virussen zijn myxomatose en RHD1. RHD2 is milder dan myxomatose en 
RHD1: tussen de 30 en 95% van de geïnfecteerde dieren zou het virus overleven. Het 
sterftepercentage van RHD2 is ligt tussen 5 en 70%. Ter vergelijking: het 
sterftepercentage van RHD1 (dat al jarenlang voorkomt onder de Nederlandse 
konijnen) is 90%.  
 
Bij nieuw optredende virussen is de impact in de beginfase het ernstigst. Dat komt 
omdat de dieren nog geen afweerstoffen tegen het virus hebben en omdat het virus in 
de beginfase meestal het agressiefst is. Naar mate de tijd vordert worden de dieren 
met weerstand geselecteerd (zij overleven) en worden er minder dieren ziek. Ook het 
virus selecteert zich meestal naar een mildere vorm.  
 
De minister van economische zaken geeft vooralsnog aan dat een verzoek om sluiting 
van de jacht op het konijn niet wordt overgenomen. Sluiting van de jacht kan aan de 
orde zijn als de duurzame staat van instandhouding van een soort (in dit geval van het 
konijn) in het geding is. Dat is op dit moment niet feitelijk onderbouwd. En het ligt 
evenmin in de verwachting, omdat vergelijkbare, ernstiger virussen eerder niet hebben 
geleid tot een aantasting van staat van instandhouding van het konijn.  
 
Daar komt bij dat de jager, in wiens veld de konijnenstand ernstig is afgenomen, niet 
op konijnen zal kunnen jagen omdat hij wettelijk gehouden is een redelijke wildstand 
na te streven. 
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1. Onderschrijft u het belang van wilde konijnen voor de natuur in Nederland? Zo ja, welk 
belang kent u ze toe? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 
Ja, allereerst is het, met het oog op behoud en versterking van de biodiversiteit, van 
belang zoveel mogelijk verschillende wilde plant- en diersoorten in Zuid-Holland te 
behouden. Meer specifiek zijn konijnen van belang vanwege de belevingswaarde voor 
recreanten en vanwege natuurdoelen. Konijnen zorgen voor een gradiënt in 
begrazingsintensiteit dat leidt tot een diversiteit in vegetatiestructuur- en samenstelling 
en uiteindelijk leidt to meer biodiversiteit. Daarnaast zijn konijnenholen een 
schuilplaats voor broedvogels, zoals tapuit en bergeend. 
 

2. Bent u bekend met het bericht “Snuf krijgt prik, wild konijn is het haasje”, over de 
landelijke uitbraak van de dodelijke konijnenziekte veroorzaakt door het RHD2-virus?1 
 
Antwoord 
Ja 
 

3. Bent u bekend met de waarschuwing van de Universiteit Utrecht dat kwetsbare 
konijnenpopulaties door de genoemde konijnenziekte mogelijk onder een kritieke 
ondergrens komen?2 
 
Antwoord 
Ja 
 
Toelichting vraag 4 
Besmetting vindt plaats via direct contact en lichaamsvloeistoffen (bloed, speeksel, 
urine). De ziekte wordt bijvoorbeeld verspreid als mensen bloed of urine van besmette 
dieren aan hun schoenen krijgen.3 
 

4. Bent u met ons van mening dat het doden van mogelijk besmette konijnen een extra 
risico voor het verspreiden van het virus met zich mee brengt? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 
Nee, urine en faeces van (besmette) konijnen bevindt zich op gazons, natuurgebieden 
en andere plaatsen waar konijnen aanwezig zijn. Betreding van deze terreingedeelten 
door mensen of dieren kan het virus verder verspreiden. Daarnaast is niet uit te sluiten 
dat ook stekende insecten een rol kunnen spelen in de verspreiding. Eerdere 
besmettingen van konijnen door myxamotose en RHD1 hebben uitgewezen dat 
besmettingen naar andere gebieden niet zijn tegen te houden. Een verbod op het 
doden van mogelijk besmette konijnen zal geen verschil maken in de 
ziekteverspreiding. 
 

                                                           
1 AD 17 augustus 2016, Snuf krijgt prik, wild konijn is het haasje 
2 https://www.nrc.nl/nieuws/2016/08/14/shakira-en-coinin-blijven-in-hun-hok-3746578-a1516236 
3 http://www.licg.nl/w3/praktisch/konijnen-en-knaagdieren/gezondheid/vhd-viral-haemorrhagic-disease-

bij-het-konijn.html 
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5. Bent u bereid de verleende provinciale ontheffingen (tijdelijk) in te trekken, in het 
belang van de gunstig staat van instandhouding van wilde konijnen? Zo nee, waarom 
niet? 
 

6. Bent u met ons van mening dat de jacht op konijnen gestopt moet worden, in ieder 
geval zolang de populatie door deze ziekte bedreigd wordt? Zo nee, waarom niet? 
 

7. Bent u bereid om voor het opschorten van de jacht op konijnen de Minister van 
Economische Zaken te vragen, gezien de acute situatie op zo kort mogelijke termijn, 
om gebruik te maken van zijn bevoegdheid op grond van artikel 53 lid 2 Flora- en 
faunawet om de jacht te verbieden indien dit noodzakelijk is in verband met de 
instandhouding van wild?4 Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord vragen 5, 6 en 7 
Nee, de provincie zal de verleende ontheffingen niet intrekken en de Staatssecretaris 
niet verzoeken de jacht op het konijn te sluiten. Zie voor de motivatie hiervan de 
toelichting GS. 
 
 
 
Den Haag, 20 september 2016 
 
Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 
secretaris,                                    plv. voorzitter, 
 
drs. J.H. de Baas                        drs. R.A.M. van der Sande 

 

 

                                                           
4 http://wetten.overheid.nl/BWBR0009640/2016-04-14#HoofdstukV 


